
 
 

Evaluatie inspraakproces 
perspectiefnota (‘Raad van de 
stad’)  
 

 Bestuur - Griffie 1 

Datum  : 21 mei 2025 
   
Aan  : Raadswerkgroep burgerparticipatie  
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Aanleiding 
 
In aanloop naar de behandeling van de Perspectiefnota 2026-2029 is er op verzoek van de 
raadswerkgroep burgerparticipatie dit jaar voor de derde keer een inspraakproces voor organisaties en 
inwoners georganiseerd.  
 
Afgelopen jaar, in 2024, is voor het eerst de inspraakavond ‘Raad van de Stad’ georganiseerd. 
Voorafgaand aan deze avond was een schriftelijke uitvraag onder maatschappelijke organisaties 
uitgezet. Aansluitend vond tijdens de Politieke Avond een serie verdiepende rondetafelgesprekken plaats 
met drie themagesprekken waaraan zowel inwoners als maatschappelijke organisaties deelnamen. Alle 
schriftelijke bijdragen zijn gebundeld en naar de raad verstuurd. Met betrekking tot deze bijeenkomst zijn 
er door de raadswerkgroep een aantal verbeterpunten geformuleerd voor de organisatie van de 
volgende editie. Dit heeft geleid tot een voorstel om Raad van de Stad niet meer voorafgaand aan de 
Perspectiefnota te organiseren, maar tijdens de informatieve bespreking van de Perspectiefnota, en in 
twee delen. Zie hiervoor ook de notitie Inspraakavond Perspectiefnota 2025 die op de agenda stond van 
de raadswerkgroep van 4 december 2024.   
 
Terugblik ‘Raad van de stad’ 2025 
Naar aanleiding van de editie van ‘Raad van de Stad’ in 2024 zijn door de raadswerkgroep een aantal 
aandachtspunten meegegeven:  

• Er moet meer (voldoende) tijd voor de gesprekken worden geagendeerd; 
• De inspraak moet zich richten op de Perspectiefnota en dus na het aanbieden door het college 

worden georganiseerd; 
• Er is zowel behoefte om met inwoners als organisaties in gesprek te gaan, alleen laten beiden 

tegelijk zich moeilijk combineren in eenzelfde werkvorm  
 
Op basis van deze ervaringen en aandachtspunten is dit jaar gekozen om ‘Raad van de Stad’ te 
organiseren in twee onderdelen:  
 
Inloopspreekuur voor inwoners (voorafgaand aan de PA, 18.30 – 19.30 uur) 
De wens van de raadswerkgroep was om inwoners op een laagdrempelige manier te betrekken bij het 
inspraakproces. Daarom is gekozen om inwoners niet bij de rondetafelgesprekken met maatschappelijke 
organisaties uit te nodigen, maar om een apart inloopspreekuur te organiseren waar inwoners hun 
wensen en ideeën voor Arnhem konden delen met de gemeenteraad. Het inloopspreekuur was vrij te 

https://arnhem.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/b0efca21-55e4-45cc-a128-01a0103b70b3?documentId=33e80716-9b64-4ec6-b450-021602f37011&agendaItemId=12a02627-a520-4a4a-8793-32ecebd2dea6
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bezoeken om de drempel om te komen zo laag mogelijk te maken. Alle raadsfracties hebben 
deelgenomen aan het spreekuur.  
 
Voorafgaand aan het inloopspreekuur is een brede uitnodiging richting de stad gedeeld. Er zijn berichten 
geplaatst op sociale media, door de burgemeester, via de nieuwsbrief en website van de raad, in de 
Arnhemse Koerier, via het Digipanel en oud-cursisten en deelnemers van Politiek Actief en Gast van de 
Raad zijn benaderd. In totaal heeft dit zo’n 40 bezoekers aan het inloopspreekuur opgeleverd. Er is geen 
verslag van het spreekuur gemaakt.  
 
Rondetafelgesprekken met maatschappelijke organisaties (tijdens de PA, 19.45 – 21.15 uur) 
Het tweede onderdeel bestond uit een drietal rondetafelgesprekken voor maatschappelijke organisaties. 
In totaal hadden 38 organisaties zich aangemeld om mee te doen aan het rondetafelgesprek. Na de 
deadline kwamen er nog een aantal verzoeken binnen om mee te doen. In verband met het beperkte 
aantal plekken in een (aantal) vergaderzalen was dat om praktische redenen helaas niet meer mogelijk. 
De organisaties waren verdeeld over 3 gesprekken van 90 minuten. Vanuit meerdere organisaties kwam 
de vraag of ze aan alle drie de gesprekken konden meedoen. Ook dit was i.v.m. de vele aanmeldingen 
en beperkte ruimte helaas niet mogelijk. Alle rondetafelgesprekken zijn binnen de tijd afgerond. Wel was 
het ruimtegebrek in een aantal zalen praktisch wat lastig, waardoor organisaties tussendoor moesten 
wisselen van de vergadertafel naar de publieke tribune. Er is vanuit een aantal organisaties een 
positieve feedback ontvangen op het feit dat de gemeenteraad deze brede rondetafelgesprekken 
organiseert.  

Vragen voor evaluatiegesprek 
 
Via deze notitie wil de griffie graag met de raadswerkgroep ‘Raad van de Stad 2025’ evalueren. Denk 
aan de volgende vragen: 
 

1. Timing: Wat vonden jullie van de veranderde timing van dit proces? (Deze keer als informatieve 
bespreking na het aanbieden van de Perspectiefnota, in plaats van voor aanbieding) 

2. Inhoud: Wat vonden jullie van de gegeven input? 
3. Setting: Wat vonden jullie van het organiseren van twee aparte onderdelen (een informeel 

inloopspreekuur voor inwoners en een ‘formeel’ rondetafelgesprek voor maatschappelijke 
organisaties)  

4. Borging: Missen jullie een schriftelijke borging? 
5. Doorwerking: Wat vonden jullie van de opbrengsten? (met andere woorden: wat heeft de raad er 

uiteindelijk aan gehad?)  
6. Deelnemers: Wat vonden jullie van het aantal deelnemers en het benaderen van deelnemers? 

 
 
Vervolg: 
In 2026 is er geen Perspectiefnota omdat dit een verkiezingsjaar betreft. Het coalitieakkoord wordt dan 
de basis voor de Begroting 2027 (i.p.v. de Perspectiefnota). Dat betekent dat de volgende behandeling 
van de Perspectiefnota plaats zal vinden in 2027 met een nieuwe gemeenteraad.  
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Vraag: 
Aan de raadswerkgroep wordt gevraagd of zij een advies willen meegeven aan de nieuwe raad over het 
wel of niet organiseren van een dergelijke inspraakavond voor de Perspectiefnota en de mogelijke 
invulling hiervan. Dit advies kan dan worden meegenomen bij het opstellen van het ‘Spoorboekje P&C 
cyclus 2027’ welke tegen die tijd in de Agendacommissie zal worden besproken.  
 
 
 
 
 


	Aanleiding
	Vragen voor evaluatiegesprek

